
  2016. 05. 15. 

  C 31 

1

 

PÜNKÖSDVASÁRNAP                                C év               1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 2,1-11 – 1Kor 12,3b-7. 12-13 – Jn 20,19-23 

Jézus megjelenik az apostoloknak  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Az Atya, a Fiú és a Szentlélek nevében! 
 

Kedves Testvérek! A Szentlélek nevében! Minden alkalommal elhangzik ez a vigasztaló, 
örvendetes igazság! Vagy a Lélekben vagyunk egyek, vagy sehogy! Lelketlenül nem lehet 
élni! Lelketlenek azok, akikből hiányzik az isteni Lélek! Jaj nekünk, ha csak emberi lelkünk 
van! Emberi lelkünk sajátja az önzés! Az isteni Lélek emel ki az önzésünkből! Az isteni Lélek 
indít el egymás felé és teremt egységet! 
 

Van ennél vigasztalóbb, mint amit most énekeltünk: Az Úr Lelke betölti a földkerekséget. 
Akár azt is mondhatnánk, hogy véget vethetünk a Lelketlen világnak! Igen sokszor az 
istentelen emberek kérik számon rajtunk keresztényeken az Isten Lelkét! Azt is mondják, 
hogy mi lelketlenek, szeretetlenek vagyunk, nem vagyunk szolidárisak Ez azok kritikája, akik 
tiltakoznak Isten ellen, következésképpen tagadják az isteni Lelket! 

 

Legyünk Szentlelkes emberek, 
Istenlelkes emberek! 

 

A Lélek úgy tudja betölteni a földkerekséget, hogy bennünk van, általunk Istenlelkes világ 
születik, vagy eltűnik! Ma, pünkösd ünnepén azért imádkozunk, hogy megmeneküljön a 
világ! Isten Lelke töltse be az emberek életét és az egész világot! A Lélek ereje a legnagyobb 
erő! A Lélek ereje a fegyverek erejénél is nagyobb erő! Ezt a szentmisét ajánljuk fel a 
Katolikus Anyaszentegyházért, a pápáért, püspökökért, papokért, szerzetesekért, minden hívő 
emberért, hogy Istenlelkes emberek legyünk! Kommunikáljunk!  
 

Pünkösd azt jelenti: A Lélek kiárad!  
Isten kommunikál velünk! 

Kommunikáljunk Istennel és egymással! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Oly gazdag ez az ünnep! Nem könnyű annak eldöntése, hogy az ember 
mennyit markol ebből a gazdagságból! A magvető – a régi időkben – belemarkolt kötényébe 
és szórta a magot, hogy aztán abból élet legyen! Én is próbálok legalább egy kicsinyke 
marokkal elvetni ezekből az éltető magokból, hogy segítségükkel ebben a lelketlen világban 
valóban Lelkes emberekké váljunk! 
 

Az ünnep üzenete: A Lélek kiáradása! 

Az Egyház születésnapja! 

 

A Biblia üzenete szerint húsvét után ez az ötvenedik nap. Az ötvenes szám nagyon fontos a 

Bibliában és a történelemben. A zsidók is ünnepelték, ez volt az aratási ünnep. Az aratás 
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végén megsütötték az első kenyeret! Ilyenkor adtak hálát az Istennek, aki olyan bőkezű, hogy 
az embernek eledelt ad, biztosítja számára a kenyeret! A zsidóknál van még egy eleme ennek 
az ünnepnek. Mózes ezen a napon vette át Istentől a törvényeket, a tanítást, azokat a 
legfontosabb igazságokat, amelyek arról szólnak, hogy Istennek terve van velünk, 
emberekkel! Erről is kell beszélni!  
 

Hálát adni Istennek 
Hálát adni Istennek a mindennapiért!  

Megköszönni Istennek a tanítást!  
Megköszönni Istennek az isteni tervet! Bele se gondolunk, hogy milyen fantasztikus 

üzenet ez: Istennek terve van velünk, emberekkel! Ha ezt igazán komolyan vennénk, 
akkor ettől az ember megborzong!  

Ilyen nagy az ember Isten szemében! 

 

Krisztus által alapított egyetlen Egyház  
Nekünk ma ezen az ünnepen elsősorban az Egyházunkra kell gondolni, a Katolikus, 

Keresztény Anyaszentegyházra! Mondhatnám, hogy minden krisztusi egyházra is, de egyet ne 
felejtsünk el, az Egyház apostoli!  
 

Az Egyház az apostolokra épített közösség! 

 

Minden más részegyház vagy erről az egyetlen Egyházról szakadt le, amit Krisztus alapított, 
vagy egy-egy igazságát állítja a középpontba és e körül szerveződnek a közösségek. Az 
Egyház születésnapjának ez az üzenete!  
 

A nagyhéten elmélkedtünk arról,  
hogy az Egyház Krisztus oldalából született,  
Isten szeretetéből született,  
Krisztus áldozatából született,  
aki értünk az életét is odaadta!  

 

Az Egyház megkapja a Lelket 
Pünkösd ünnepe a húsvéti ünnepkör befejezése. Az Egyház felszentelése, az Egyház 
megkapja a Lelket, az isteni Lelket! Az Egyházzal kapcsolatos az isteni terv: 

 

Az Egyház ház! 

 

Ilyen nagyon egyszerű úton induljunk el. Minden háznak vannak tervei, azok szerint építik 

föl. Ez a ház, ez az Egyház az isteni terv szerint Krisztusra, mint alapkőre épül, az 
apostolokra, mint fundamentumokra épül és a hívő lelkekre, akik az Isten Lelkét befogadták, 
belőlük nő fel a fal. Az Egyház a hívő lelkekből épül fel és boltozódik rá Isten gondviselő 
szeretete, Isten gondviselő jósága!  
 

Élő kövek vagyunk ebben a templomban! 

 

A kommunista évtizedekben rossz társítással voltak „téglák”. Itt nem ilyen téglákról van szó! 
Itt élő kövekről van szó! Isten Lelkéből élő emberekről van szó! 
Az Egyházat másképpen is értelmezhetjük: az apostolok halászok voltak. Jézus azt mondta 
nekik, hogy emberhalászok lesztek. Az Egyház hajó is! Elindul az Egyház hajója! Ezt a 
Hajót az Isten Lelke repíti! Az Egyházban a Lélek az éltető! Az ember a lelkéből él, a 
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közösség a Lélekből él! Minden közösség annyira erős, amennyire egységes az 
összetartozásban! Az összetartozás az Isten Lelkének műve! Isten Lelke nélkül nem lehet 
összetartozni! A Lélek nélkül csak széthúzunk, nincs kommunikáció, - amit említettem a 
szentmise bevezetőjében, - félrevezetés van, becsapjuk egymást. Milyen fájdalmas, amikor 
ilyeneket hallunk, hogy a médiumok világában inkább az igazság elfedéséről, igen sokszor 
félrevezetésekről van szó, mert nem az isteni Lélekről tesznek tanúbizonyságot! 

 

Az isteni terv kibontakozása az Egyházban 
azért lehetséges, mert minden keresztkút fölött ott lebeg az Isten Lelke! A vízből új emberré 
születünk! Eltemetjük önző önmagunkat és lelkes emberekké leszünk. Isten Lelke lebeg 
minden gyóntatószék, vagy gyóntatószoba fölött! Minden bűnbánat, minden bűnvallomás egy 
új élet kezdése!  

Isten Lelke segít abban, 
hogy az ember valóban új életet kezdhessen nap mint nap! 

Ez a csodálatos ajándék csak a kereszténységben van! 

 

Egyetlen vallás sem tudja kínálni követőinek ezt az újrakezdést! Fogadkozni lehet, mi is igen 
sokszor csak fogadkozunk, de ha engedünk a Léleknek, akkor új életre születhetünk újra, meg 
újra, minden gyarlóságunk ellenére! 
 

Az Isten Lelke lebeg az igehirdető fölött 
Minden igehirdetés a Lélekről szól, a világosságról, mert világosságot csak Isten tud 
teremteni! Világosságot csak Jézus tud teremteni, aki a világ világossága! Borzasztó nagy a 
sötétség, minden fajta sötétség, az egyes lelkek sötétsége! Az emberek ijesztően 
tájékozatlanok a hit dolgaiban. Azok, akik osztják az észt és informálnak bennünket, azok a 
fogalmakkal egyáltalán nincsenek tisztában. A keresztény értékekről hajmeresztő 
hamisságokat, ostobaságokat mondanak és ők ma a világ papjai. Szobáinkban van az a láda, - 
a TV - amely elé minden nap leülünk. Templomba még vasárnap se jövünk el igen sokszor, 
mert szinte megadjuk magunkat a sötétségnek!  
 

Az Írás is azt mondja, 
hogy jobban szeretjük a sötétséget,  

mint a világosságot. Fájó! 

 

Az első pünkösd 
Pünkösd ünnepe az Egyház születésnapja, az Egyház fölszentelése, az isteni program 
elindítása! Lehet ezt az indítást is ünnepelni, mert ezek a gyáva apostolok kiállnak és mondják 
az igazságot! Ismerjük az Írásból, az első igehirdetés alkalmával több, mint háromezren 
befogadják a Lelket, a világosságot! Ezt az új életformát magukévá teszik!  
 

Az elvetett mag első gyümölcsei! 

 

A Lélek - az ószövetségi Szentírásban olvassuk, - ott lebegett a vizek fölött, amikor még 
káosz volt a mindenségben. Ebben a káoszban a Lélek teremtett rendet és lett rendezett világ, 
amely világ a mi otthonunk!  
 

Ez a Lélek lebeg az Egyház fölött, 
hogy a lelketlen világból Istenlelkes világ legyen! 

Csak a Lélek számít, mondja Jézus.  
A Lélekből támad élet! 
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Tekintsünk az ünnep mögé, ez nagyon fontos 
Jézus azt mondja: jobb, ha Én elmegyek! Ez szíven talál bennünket! Hogy? Jobb, hogy Jézus 
elmegy, akit láttunk, hallottunk, megcsodálhattunk? Az apostolok mindennapi életükben 
örülhettek Jézus tetteinek és azt mondja nekik: Jobb, hogy Én elmegyek! Nem az a legjobb, 
hogy Jézus itt van velünk? Hogyan hallhatták ezt az apostolok?  

 

Jézus mégis azt mondja, hogy jobb, ha Én elmegyek! 

Ha Jézus velük van, akkor csak ott lehetnek Jézussal, ahol Jézus van! 

 

Ha a Lélek van velük, 
akkor mindenütt velük van a Lélek! 

Ezért jobb! 

 

Ez egy másik világ! Ez isteni világ! 
Az isteni világban isteni igazságok vannak! Ezek az igazságok ébresztgetik az istenes életet!  
 

Ebben a jobb világban Jézus a megvalósítandó! 

Aki nagyobb akar lenni, az legyen mindenkinek a szolgája!  
Aki a legkisebb, az a legnagyobb a mennyek országában!  
Aki meg akarja menteni életét, az elveszíti azt!  
Aki első akar lenni, az legyen mindenkinek a szolgája!  
Ez egy más világ! Ez az isteni Lelkes világ!  
Ez a háttere: jobb, hogy Én elmegyek!  

 

Azt mondja Jézus: 
A Lélek majd eszetekbe juttat mindent  

és megtanít benneteket mindenre! 

 

Az apostolok még az utolsó vacsorán sem értették, hogy mit akar Jézus! Amikor Jézus 
föltámadása után találkozik velük, még akkor sem tiszta nekik a kép, majd csak akkor, amikor 
elküldi a Lelket! Ezért jobb, hogy elmegy Jézus! Akkor döbbennek rá a tanításra! Akkor jut 
eszükbe, hogy mi mindent mondott nekik Jézus! 
 

A Lélek neve: Paracletos, ami azt jelenti, hogy Hívott 
Ha ez az istenes világ olyan, amilyennek ezek az ellentétpárok jelentik, akkor a Lelket be kell 
hívni a világunkba! Az ünnep háttere ezt jelenti! Hívjuk be a világunkba a Lelket, mert 
lelketlenül nem lehet élni!  
 

Ha behívjuk a Lelket világunkba,  
akkor Istenlelkes emberek leszünk,  
mert akikben az Isten Lelke lakik, azok az Isten fiai!  

Akkor talán ez a világ is olyan lesz, amilyennek Isten eltervezte!  
Megváltott világ! Megújult világ! Lelkes világ! 

 

Ha ezt igazán megértenénk, vagy legalább el tudnánk fogadni, 
akkor biztos, hogy más lenne az ember minden egyes napja, 

mások lennének a kapcsolataink egymással 

és valóban boldogabbak lennénk, lelkibb emberek! 

 


